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TURZOVKA
Pán primátor, v predošlých mestských 
novinách sme informovali občanov 
o činnosti mesta v uplynulých troch rokoch. 
Ako poznamenávajú aj občania, rok 2018 
je činorodý. Určite tomu predchádza 
dôsledná príprava.
- Áno, máte pravdu. Projekty, ktoré 
sme realizovali  tento rok, skutočne 
potrebovali dôslednú prípravu. Išlo hlavne 
o vypracovanie projektovej dokumentácie 
a vysporiadanie pozemkov pod stavbami: 
prepojovacej cesty Nádražná ulica- areál 
polik l iniky- g ymnázium, školských 
schodov k ZŠ a toľko očakávané chodníky 
v najnebezpečnejších úsekoch štátnej cesty, 
kde sú občania vystavovaní nebezpečenstvu 
vplyvu cestnej premávky motorových 
vozidiel. V neposlednom rade bolo potrebné 
zabezpečiť finančné krytie a vysúťažiť 
najlepšieho a finančne najlacnejšieho 
zhotoviteľa, čo sa nám aj podarilo.
Ktoré investičné akcie sú najvýraznejšie?
- Ako som už povedal v predchádzajúcej 
časti, medzi najdôležitejšie projekty patria: 
prepojovacia cesta v centre mesta a súčasne 
navrátenie autobusovej zastávky k železničnej 
stanici. Tak vznikne moderná integrovaná 
doprava do zamestnania, či školy: bicykel- 

autobus- vlak. Ďalším dôležitým projektom 
boli schody k ZŠ Bukovina, ktoré boli 
v havarijnom stave. Dobudovali sme k nim 
aj časť chodníka, čo zabezpečí bezpečnosť 
detí pri dochádzaní do školy. Nemenej 
dôležitým projektom je zabezpečenie 
vybudovania chodníka popri cestách II. 
triedy, kde chodníky zabezpečia občanom 
bezpečnosť. Takto by som mohol menovať 
ďalej, či už ide o výstavbu oporného múru 
a odvodnenie v mestskej časti Predmier, 
miestnu komunikáciu a parkovisko pri 

bytovom dome 272, chodníky v mestskej 
časti Závodie a iné. 
Mesto sa  snaží  z ísk ať  f inancie  aj 
z mimorozpočtových zdrojov. Aká bola 
úspešnosť mesta v tejto oblasti?
-Na to, aby sa mesto rozvíjalo, aby budovalo 
infraštruktúru pre svojich občanov, 
potrebujeme získavať mimorozpočtové 
zdroje. V tejto oblasti sa nám celkovo darilo. 
Za volebné obdobie 2014-2018 získalo mesto 
z mimorozpočtových zdrojov 4 milióny eur, 
ktoré sme použili, alebo ešte použijeme na 
investičné, ako aj neinvestičné aktivity a 
projekty, ktoré slúžia občanom mesta. 
Aké investičné aktivity môžu Turzovčania 
očakávať?
- Do nadchádzajúceho obdobia máme 
pripravených veľa projektov a aktivít, hlavne 
investičné akcie, ako je komplexné zateplenie 
budovy MsÚ, vybudovanie cyklochodníka, 
pokračovanie v budovaní chodníkov. 
Hodnota týchto aktivít predstavuje čiastku 
približne 2,5 milióna eur, na ktoré máme 
zabezpečené i finančné zdroje. Jedným 
z najvyšších cieľov do budúcna je výstavba 
domu sociálnych služieb pre našich seniorov 
a preto robíme všetky kroky k tomu, aby sa 
nám to podarilo.  

Rozhovor s primátorom Turzovky JUDr. Ľubomírom Golisom
Mestu sa podarilo získať vo volebnom období 2014-2018 
mimorozpočtové finančné zdroje vo výške 4 milióny eur

1610 kompostérov dostanú obyvatelia rodinných domov v Turzovke
V týchto dňoch mesto Turzovka rozváža 
k rodinným domom skladacie kompostéry. Ide 
o komfortný spôsob nakladania s biologicky 
rozložiteľného odpadu v záhradách. Mesto sa 
zapojilo do projektu „Predchádzanie vzniku 
BRO obstaraním domácich kompostérov v 
meste Turzovka“. Bolo úspešné a získalo viac 
ako 190 tisíc eur nenávratných finančných 
prostriedkov. Ide o znižovanie množstva  
biologicky rozložiteľného komunálneho 
odpadu. Občania si v kompostéroch môžu 
vyrobiť vlastné čisté biologické hnojivo pre svoje 
záhradky. Obyvatelia rodinných domov dostanú 
celkom 1610 kusov kompostérov s objemom 
1050 litrov. Takto sa podstatnou mierou pričinia 
o šetrenie životného prostredia.

Mesto Turzovka v týchto dňoch ukončilo 
práce na chodníku pre peších v mestskej časti 
Turzovka – Vyšný koniec v smere na Semeteš.

Výstavbou chodníka sa zlepšila bezpečnosť 
chodcov, nakoľko na ceste medzi Makovom 
a Turzovkou je značne intenzívna doprava.

Chodník je od existujúcej komunikácie 

V dejinách Slovákov, ako moderného 
európskeho národa je len málo významných 
udalostí, ktoré ovplyvnili náš ďalší vývoj tak 
pozitívne, ako práve vznik Československej 
republiky. V tomto štáte sme sa dočkali 
splnenia našich národných požiadaviek, 
ktorého hlavnými zakladateľmi boli 
hlavne Tomáš Garrigue Masaryk a Milan 
Rastislav Štefánik. Pri pamätníku M.R. 
Štefánika 22.októbra 2018 si sté výročie ČSR 
pripomenuli primátor Turzovky Ľubomír 
Golis, riaditeľka ZŠ Terézia Šupolová a žiaci 
základnej školy položením venca vďaky.  

Mgr. Rastislav Bakajsa

Uctili sme 
si našich 
zosnulých
Up l y nu l ý  t ý ž d e ň  s a  n i e s o l 
v znamení sviatkov všetkých 
svätých a Pamiatke zosnulých. 
C i n t o r í n y  v  m e s t e  b o l i 
v y č i s t e n é ,  h r o b o v é  m i e s t a 
upravené,  parkovacie miesta 
pripravené, aby sme si mohli 
dôstojne uctiť pamiatku zosnulých. 
Prišli stovky až tisícky potomkov, 
aby sa pomodlili a venovali sa 
pietnej spomienke na zosnulých 
predkov.

Samospráva mesta Turzovka v uplynulých 
dňoch ukončila druhú etapu projektu 
„Revitalizácia a úprava verejného priestoru 
bývalej Polikliniky mesta Turzovka.“ 
Zámerom je skrášlenie a zútulnenie priestoru 
pre návštevníkov zdravotného strediska 
v Turzovke a vytvorenie priestoru pre 
oddych a načerpanie nových síl. Zámerom 

 

o ddelený  cestnými  a  nájazdov ými 
obrubníkmi. Je zabudovaná aj nová dažďová 
kanalizácia , ktorá sa nachádza pod novým 
chodníkom a je napojená na priľahlé domy.

Chodník pozostáva zo 490 m² zámkovej 
dlažby a jeho celková dĺžka je 265 m.

  Ing. Ján Červeník

Nový chodník na Vyšnom konci

Mesto Turzovka pripravuje projektové práce 
na výstavbu - Centrum sociálnej starostlivosti 
(Dom dôchodcov). V mestskej časti Vyšný 
koniec na mieste bývalej škôlky vyrastie 
Dom seniorov. Na výstavbu mesto získalo 
z eurofondov viac ako milión eur. Stavebné 

Vizualizácia Domu pre seniorov

práce budú vykonané tak, aby sa v budúcnosti 
ubytovací objekt mohol nadstaviť. Konečne 
bude mať Turzovka zariadenie pre svojich 
otcov a dedov, ktorí potrebujú sociálnu 
a zdravotnú starostlivosť.

RM -

Pripomenuli sme si sté výročie Československej republiky

projektu II. etapy je výstavba chodníka 
a osadenia drobných prvkov architektúry 
ako sú parkové lavičky, odpadkové koše 
v sume 8000 €, pričom z finančných 
prostriedkov Žilinského samosprávneho 
kraja sme získali dotáciu 1500 €. 

Mesto Turzovka dalo v roku 2017 
vypracovať štúdiu ,,Sadovnícky návrh 

areálu Polikliniky v Turzovke“. Projektový 
zámer bol rozdelený v dôsledku chýbajúcich 
finančných zdrojov na niekoľko ročných 
etáp. Cieľom celého návrhu je oddeliť 
parkovisko a stojisko pre smetné nádoby 
od oddychovej zóny, ktorý zabezpečí 
vizuálna bariéra tvorená skupinou listnatých 
drevín.

Skrášlené priestory pri poliklinike
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Kysucká knižnica v Čadci pripravila 
v tomto roku už 14. ročník Celoslovenskej 
literárnej súťaže duchovnej tvorby 

Pred železničnou stanicou v Turzovke 
pokračujú práce stavebného diela prepojenia 
miestnych komunikácií v centre mesta. 
„Vznikne prepojenie centra mesta v smere 
na Čadcu,“ povedal primátor mesta JUDr. 
Ľubomír Golis a dodal: „po dokončení 
prác na vozovkách a chodníkoch postavíme 
autobusový prístrešok, prístrešok na bicykle, 
parkové lavičky, informačné panely a nástenné 
hodiny. Dokončenie stavby v závislosti od 
počasia je naplánované do konca novembra. 

Vznikne prepojenie centra mesta v smere na Čadcu
Bude obnovená autobusová zastávka 
pri železničnej stanici

Mesto Turzovka udeľovalo Cenu Jána Harantu
v kategóriách poézia a próza JURINOVA 
JESEŇ 2018.

Už po tretí krát participuje ako 

spoluorganizátor tohto podujatia 
i Mesto Turzovka. 11. októbra 2018 sa 
uskutočnil literárny galavečer, ktorého 
neoddeliteľnou súčasťou bolo slávnostné 
odovzdávanie ocenení víťazom literárnej 
súťaže. 

Pozvanie prijal aj primátor mesta 
Turzovka JUDr. Ľubomír Golis a odovzdal 
Cenu Jána Harantu, ktorá sa udeľuje po 
tretí krát a je určená pre kňaza, rehoľníka, 
alebo rehoľníčku, ktorí sa so svojimi 
prácami umiestnili medzi najlepšími 
súťažiacimi. Víťazom 14. ročníka 
literárnej súťaže v kategórii poézia a cenu 
Jána Harantu získala Terézia Šmidová 
(sestra  S.M. Bonaventúra, OSF).  

Darina Bajáková, 
riaditeľka KaSS

Autobusy z tejto zastávky budú premávať 
podľa nového grafikonu ešte v tomto roku“.

Vedúci výstavby a rozvoja mesta Ing. Ján 
Červeník povedal, že boli položené podkladné 
vrstvy nových komunikácií. Taktiež sú 
zabudované kompletné inžinierske siete 
v podobe odvodnenia, stavby verejného 
osvetlenia a prekládky optických káblov. Robia 
sa  dokončovacie práce nových chodníkov zo 
zámkovej dlažby. Potom sa položí ďalšia 
konečná vrstva asfaltovej živice a upraví sa 
okolitý terén.

V školskej knižnici sa 22. októbra 2018 
konal súťažný kvíz venovaný vzniku prvého 
spoločného štátu Čechov a Slovákov. Kvízu 
sa zúčastnili štyri skupiny žiakov, ktoré sa  
zoznamovali s významnými Slovákmi roku 
1918 nielen počas vyučovania, ale i v priestoroch 
školskej knižnice. Výsledkom spolupráce 
každej zo skupín bol poster, pomocou ktorého 
predstavili ďalším účastníkom akcie jedného zo 
známych Slovákov. V porote, ktorá hodnotili 
vedomosti  i prezenčné schopnosti súťažiacich, 
zasadli primátor Turzovky JUDr. Ľubomír 

Kvíz k storočnici ČSR
Golis, riaditeľka ZŠ Mgr. Terézia Šupolová, 
zástupcovia rady školy i rodičov. Žiaci najprv 
odpovedali na otázky z histórie ČSR a následne 
predstavili svoje výstupy, v ktorých porote 
a obecenstvu, zloženému zo spolužiakov, 
priblížili svoj pohľad na opisovanú osobnosť. 
Členovia poroty napokon po sčítaní bodov 
za správne odpovede a úroveň prezentácie 
určili poradie skupín. Každý účastník kvízu 
bol odmenený drobnou vecnou cenou 
a diplomom. 

             Mgr. Rastislav Bakajsa

Samospráva Mesta Turzovka v týchto dňoch 
upravuje zle dostupné prístupové komuni-
kácie v mestských častiach. Pri aktuálnej re-
konštrukcii asfaltových ciest vznikol asfaltový 
výfrez, ktorý mesto uskladnilo. 

Takto získaným stavebným materiálom 
sa vyspravujú ťažko dostupné komunikácie, 
ktoré sú vo väčšine prípadov v havarijnom 
stave.

Mesto Turzovka upravilo týmto materiálom, 
zatiaľ priľahlé cesty v mestskej časti Turzovka 
– Predmier, v lokalite kde sa realizuje mo-
mentálne oporný múr u Papučika. Vyspravila 

Primátor JUDr. Ľubomír Golis:
Snažíme sa upravovať cesty aj 
v odľahlých osadách mestských častí

sa ním aj plocha pri miestnom betónovom 
ihrisku v mestskej časti Turzovka Závodie, 
asfaltový výfrez bol rozvezený a splanírovaný 
na príjazdovej komunikácii vedľa starého 
škvárového ihriska.

V mestskej časti Turzovka – Predmier, na 
konci Fojtovej ulice bola výfrezom upravená  
príjazdová komunikácia k rodinným domom. 
V mestskej časti Turkov, sa využíva na úpravu 
príjazdovej komunikácie k rodinným domom 
a chatám. 

Po navození a strojovej úprave sa cesty hut-
nili veľkotonážnym valcom s vibráciou.

Pribudlo 81 
parkovacích miest
Mesto Turzovka vybudovalo v ostatnom 
čase nové parkovacie miesta. Parkovacie 
miesta pribudli pri zelených bytovkách 
(18), v priestoroch pred budovou polikli-
niky(9) a 11 parkovacích miest pribudlo 
pri budove Energetiky. Najviac parkova-
cích miest 43 majú k dispozícií občania 
v Predmieri pri bytovom dome č.272 (pri 
I-Trane) po stavebných úpravách.

Výstavba oporného múru v Predmieri úspešne pokračuje

Podarila sa 
dobrá vec

Po mnohých rokoch sa obyvatelia 
bytovky č.272 pri I-Trane v Predmieri 
dočkali. Mesto Turzovka po zakúpení 
budovy bývalého klubu I-Tranu a 
priľahlých pozemkov ešte v septembri 
začalo s kompletnou úpravou plôch a 
zmenilo tento priestor na nepoznanie. 
Vyrástla nová prístupová cesta, chodníky 
a aj parkovacie plochy pre 43 áut.

Obyvatelia mestskej časti  Predmier 
ďakujú p. poslancovi JUDr. Martinovi 
Birkovi, že podporil všetky projekty 
nielen v časti Predmier, ale aj celého 
mesta.


